
Rød skrift er flytende info og vil bli oppdatert til enhver tid. 
 

Omsetningssvikt Rikstoto/Totonor! 

 

Det er over flere år sett en nedgang i omsetningen opp mot rikstoto`s spill. Dette er en 
utvikling som er generell i hele Norge. 

Det som ligger oss nærmest, er Totonor og spill opp mot deres baner. Tar vi for oss de kjørte 
løp i 2023 er det en nedgang på ca 37% i forhold til samme løp i 2022. I samme tidsrom er 
det en nedgang i antall hester med ca 23%. Legger vi inn omsetningsnedgangen for landet 
som var ca 15 % perioden, viser den en nedgang i Totonor på ca 26 %.  

Hva tenker vi er årsaken til dette? 

Svaret som hevdes er at det kommer av for lite starthester. Det blir nok for enkelt å kun svare 
dette. Det blir som i Holberg`s skuespill om Jeppe: «alle vet at Jeppe drikker, men ingen vet 
hvorfor». 

Skal vi snu denne uheldige trenden må vi tørre å ta dette opp politisk og stille en del kritiske 
spørsmål. Og dette uten å risikere å bli straffet innen sporten på ulike måter.  

 Hva kan vi gjøre for å endre denne utviklingen, nedgang i omsetning? 
 Hva er årsaken til at det stilles så få hester til start? 
 Kuskemangel, spesielt i nord? 
 Mønstringsløp, stimulering til å satse på unghest? 
 Hva er årsaken til at flere gir seg som hesteeiere? 
 Løpsutskrivning, iht dagens materiell? 
 Premie, hvem er disse tilpasset (de store eller amatørene)? 
 Har forholdene på de ulike banene noe å si (Ønskes alle velkommen)? 
 Lokale baner og anlegg, støtter travet opp om disse. Eks: banebidrag som følger prisveksten i 

samfunnet, gis det nok løp til disse som et rekrutterende tiltak? 
 Lokale løp (RPK-LK) konkurrerer disse med Totoløp, REKRUTERING? 
 Funksjonærkorpsene på de ulike baner, ligger noe av årsaken der? 
 Respekterer vi hverandre og deres meninger (heksejakt)? 
 Er sporten drevet av de rette «Lederne»? 
 Framsnakking av sporten? 
 Høres de aktive i sporten? 
 Amatører vs profesjonelle, behandles de likt, med samme muligheter? 
 Regelverket, er det tilpasset dagens sport (hele DNT`s reglement/lov)? 
 Hvor er travet- sentrum eller distrikt? 
 V75, hvordan ser vi på å få flere dager i nord, når en ser at det kan kjøres V75 «sør på» med 

5 og 6 hester i løpene. Hvordan hadde feltene sett ut i nord? 

Dette er bare noen spørsmål som kan stilles, spørsmål som er stilt av dagens og tidligere 
hesteeiere. 

Vi må tørre å starte en prosess med diskusjon, fra travlag helt opp til DNT. Sammen kan vi 
snu dette. Men det må være vilje til samarbeid i alle ledd, både i vertikale og horisontale 
linjer.  

 


